

Styrelsemöte i Svartåns vattenråd 29 augusti 2023

Plats: Svartådalens bygdecenter, Västerfärnebo

Namn	Närvaro (x)/ frånvaro (f)	Styr.
Per Aldén (ordf.)	x	Ord.
Camilla Ranlund (sekr.)	x	Ord.
Kent Ragnarsson	x	Ord.
Johan Södereng	x	Ord.
Markus Berglund	f	Ord.
Sandra Burman	x	Ord.
Linnea Landfors	x	Ord.
Inga-Lill Boija (kassör, medl.)	f	Ord.
Stefan Sjödin	x	Ord.
Anton Lindblad	f	Ers.
Erik Brate	x	Ers.
Henrik Berndtsson (vice ordf.)	x	Ers.
Gunnar Rosén	x	Ers.
Anna Malmström	x	Ers.
John de Jong	f	Ers.
Patrik Zvar	f	Ers.
Monica Yngvesson	x	Ers.
Linnea Svärd (åtg.samordn.)	x	
Elin Ångman, MVVF	x	
Lisa Ekberg	x	

1. Ordförande öppnar mötet

Ordförande Per Aldén öppnade mötet.

2. Val av mötesfunktionärer

Till justerare valdes Sandra Burman. Protokollet kan godkännas via e-post.

3. Godkännande av dagordning

Tillägg till dagordningen: Dammen i Hörnsjöfors och adjungering av Lisa Ekberg.

Under övriga frågor läggs koncept för hantering av personuppgifter till.

Styrelsen godkände dagordningen med tilläggen.

4. Adjungering av Lisa Ekberg

Styrelsen adjungerar Lisa Ekberg som arbetar på Norra Västmanlands kommunalteknikförbund, varav 25% som energi- och klimatstrateg för Norberg, till styrelsen.

5. Föregående protokoll

Under föregående möte togs frågan om moms till Mälarens vattenvårdsförbund upp. Det har nu utretts. Moms ska betalas till Mälarens vattenvårdsförbund i samband med medlemsavgiften. Anledningen är att förbundet är momspliktigt och medlemsavgiften ses som en serviceavgift.

Vad gäller möjligheter till arkivering i Västerås har Camilla möte inbokat med arkivarie i början av september.

Kan vattenrådet samarbeta med universitet och forskningsvärlden på något sätt? Linnea tar kontakt med Mälardalens universitet efter att ha funderat på projektförslag. Elin Å: Kansliet på vattenmyndigheten ska börja samarbeta med universitet, frågan kommer komma till MVVF som sen kan skicka ut till vattenrådet.

Är ordförande ansvarig för GDPR? Nej, inte som enskild person utan vattenrådet är ansvarig för GDPR. Koncept för personuppgiftshantering har tagits fram sedan förra mötet, tas upp som övrig fråga på det här mötet.

Hur får vattenrådet information? Finns en älvsamordningsgrupp för länsstyrelsen i Västmanland som gäller översvämningsfrågor. Lisa är med i den.

Sandra kollar med länsstyrelsen om det går att upprätta en kontakt med dem. Hur kan vi få bättre information från länsstyrelsen?

Föregående protokoll (maj 2023) läggs till handlingarna och godkändes också för att publiceras på hemsidan.

6. Ekonomi

Saldo (230829) är 248 227,40kr.

Vattenrådet har ett beviljat LOVA-projekt som är på totalt 300 000kr. Medlen ska användas till genomförande av åtgärder för ett bättre vatten, t ex anläggande av våtmarker.

Kassören var frånvarande under styrelsemötet och därför saknas exakta uppgifter om hur mycket av LOVA-medlen som återstår och hur mycket som är vattenrådets egna medel. Större delen av saldot är LOVA-medel. Innan förra styrelsemötet (230431) hade vattenrådet 38 140kr i egna medel.

7. Översyn av vattenrådets mål och vision

Elin Ångman från Mälarens vattenvårdsförbund deltog och presenterade förslag på upplägg för två träffar i höst och styrelsen gav input för det fortsatta arbetet.

Träff 1. Förslag på teman: Utvärdering? hur går vi vidare? Fler åtgärder för att nå dit vi vill? Skötsel av åtgärderna? Tydlighet mot markägare, vad kommer det här att ge? Hur informerar vi? Hur blir vi sams? Pengar för uppföljning?

Träff 2. Vad vill vi arbeta vidare med? Hur ser det ut framåt? Klimatförändringarna vad betyder det för vattenrådet?

Förslag på intressanta föreläsare som skulle kunna hålla i presentationer vid träffarna spånades på mötet.

Hur får vi personer att delta på träffarna? Vi bjuder in bredare än medlemmarna genom t ex facebooksidor, hushållningssällskapet, LRFs listor.

Första tillfället bestämdes på mötet att det ska hållas i slutet av oktober, i början av v. 43.

Elin och Camilla kommer fortsätta planeringen av mötena utifrån vad som diskuterades på det här mötet.

8. Åtgärdsplan Svartån

Arbetet med åtgärdsplan Svartån går mot sitt slut och konsulterna skriver nu på en rapport. Åtgärdsplanen kommer att vara färdig i oktober. Själva LOVA-projektet, som också inkluderar vattenrådets åtgärdspengar och pengar för vattenprovtagning har blivit förlängt 1 år så slutrapport kommer ske av hela projektet då.

9. Åtgärdssamordning, lägesrapport

Linnea S berättade om projektet och hur det fortlöper.

Snart anläggs en våtmark i Flöarna. Dämning kommer ske och ett omlöp anläggs. Byggmöte imorgon.

Arbetet fortsätter med LONA-projekt dels i Sörhörende och dels nordost om Västerfärnebo.

Vattenprovtagning är genomförd i augusti med extra provtagningsplatser där åtgärder ska genomföras och uppströms platser med höga värden vid tidigare provtagningar. Sammanställning pågår.

10. Hörendesjöns reglering

Regleringen av Hörendesjön togs upp och frågor kring regleringar av dammar diskuterades. Mark nedströms har blivit översvämmad vilket lett till att slätter inte kan genomföras.

11. Laget runt (i mån av tid)

Camilla: Arbetet med att möjliggöra vandring för fisk förbi Åkestadammen är igång. Det ena skibordet tas bort och så trösklas det upp. Drivs av Sportfiskarna med en av markägarna som utförare. Beroende på vattenflödet ska det vara klart om någon månad. Vid Falkenberg ska fortsätta arbetet. Är spontat klart i vattnet, nu har de börjat lägga i material i faunapassagen.

Linnea: Inbjudan till manuell biotopvård i Hedströmmen.

Kent: Hur hanteras kostnad för borttagning av sediment ur damm? Varför tas invallningar bort? Torv, var finns det information om dikad torvmark och hur koldioxid släpps från torv?

Gunnar: Haft riksstämma för Naturskyddsföreningen i Västerås.

Henrik: Höga vattenflöden, hade varit intressant att veta om all översvämning av åkermark lett till problem.

Per: Har regnat så här mycket flera gånger tidigare. Torkan däremot.

Erik: Har upplevt mer vatten andra höstar. Stora lokala variationer.

Monica: Högt vatten och mycket mygg i Gussjön.

Lisa: Norberg äger 4 dammar, inte i Svartån. Torshammars verkstad är ett kulturarv. Behöver hållas öppen för att inte riskera att dammen går sönder och skadar kulturarvet. Har varit två LONA-projekt för våtmarker i Norbergs kommun.

Sandra: Recipientkontrollen för Svartån-Västeråsfjärden finns men är inte publicerad. Ev. blir det möte men är inte bestämt på grund av förseningen.

12. Övriga frågor

- Information om reviderade miljökvalitetsnormer som är fastställda för fyra vattenförekomster inom Svartåns avrinningsområde.
- Koncept för hantering av personuppgifter gicks igenom.

Beslut: Styrelsen beslutar att anta konceptet.

13. Nästa möte

21 november kl. 13. I Karbenning. Henrik kollar med Karl Hedin om det går att vara på sågen. Linnea kollar med Inga-Lill om ev. platsbesök vid våtmarkerna.

14. Mötet avslutas

Mötet avslutades och ordförande tackade för visat intresse.

Västerfärnebo 29 augusti 2023,



Per Aldén

Ordförande



Camilla Ranlund

Sekreterare



Sandra Burman

Justerare